
Zápis z 3. jednání komise životního prostředí ze dne 03.03.2025 

Přítomni: Josef Votava, Michal Hošek, Tomáš Zděblo, Lukáš Hejduk, Alice Civínova 

Omluveni: Jakub Kapitán, Radim Špaček, Jarmila Rysplerová, Jiří Hašek 

Neomluven:  

Tajemník KŽP: Ing. Pavel Flener  

Hosté:  

Zahájení jednání: 18:05 

Konec jednání: 20:00 

 

 

 

 

 

1. Představní plánovaných aktivit OŽP 

 

 P. Flener informoval komisi životního prostředí o pracích, které proběhnou 

v měsíci březnu. V ulici U Zastávky dojde k bezpečnostnímu řezu na topolech, 

současně dojde k pokácení Pajasanů žláznatých, u kterých byla provedena 

chemická injektáž. V lokalitě na Skalkách také dojde k výřezu pajasanů, na kterých 

byla aplikovaná chemická injektáž. Ohledně lokality Skalka proběhla diskuze, ze 

které vyplynul dotaz ohledně zařazení městských lesů z kategorie „lesy 

hospodářské“ do kategorie „lesy zvláštního určení“. To by vlastníkovi umožnilo 

akcentoval v sídelním prostoru jiné než hospodářská (tj. především rekreační a 

ekologické) funkce porostů. Odbor životního prostředí zjistí, zda městské lesy 

jsou v kategorii lesy hospodářské a zda je možné je převést do kategorie lesy 

zvláštního určení. 

 Dále dojde k bodovému výřezu keřů VKP Ostroh. Dojde k redukci keřů v parku na 

Tyršově náměstí. O průběhu arboristických prací v parku na Tyršově náměstí byla 

informována rada města a informaci od OŽP ber na vědomí. Ohledně nové 

podoby parku proběhla čilá debata. Dále byla komise životního prostředí 

informována o výřez keřů a dřevin v korytě potoku v lokalitě u DH Smetanka. 

 Pan Zděblo se ptá, zda, popř. v jakém rozsahu je po iniciačních výřezech dřevin ve 

VKP Ostroh plánovaná následná péče (seč travního porostu, výřezy opětovného 

zmlazení dřevin), která by zabránila opětovné sukcesi/degradaci lokality. A dále, 

vzhledem k tomu, že náklady na plánovanou několikaletou akci se budou 

pohybovat ve vyších stovkách tisíců, zda pro financování víceleté péče byly 

využity přístupné dotační zdroje. 

Odpověď odboru ŽP byla, že podoba a rozsah následné péče naplánovaný není, 

ani nebylo zvažováno financování z dotačních zdrojů mimo rozpočet města. 

Alice Civínová navrhuje odboru ŽP, aby prověřil možnosti zajištění takového 

financování. 

T. Zděblo upozorňuje, že vhodné finanční zdroje pro tento typ péče jsou v 

budoucnu velmi nejisté a město má možná  poslední možnost, jak jich využít. 

 Ohledně nové podoby parku proběhla debata k možnosti postupného, ovšem 

systémového zlepšení stavu. Ten by se neměl zakládat jen na ad hoc akcích a 

údržbě (zeleně i vybavení), ale na jasné vizi budoucí podoby celé plochy. 

 

 



2. Stezka Čenka Rýznera 

 T.. Zděblo informoval komisi životního prostředí o průběhu jednání nad vznikem 

studie stezky Čenka Rýznera. 

T. Zděblo jako jediné rizikové místo považuje rekreační plochu na tzv. Řivnáčku, u 

které se díky absenci zpevněných cest jako nerealistický jeví odvoz odpadků z 

piknikového místa. Dále upozorňuje na to, že návštěvníci budou mít tendenci na 

lokalitu zajíždět auty a bude tedy potřeby instalovat další zábranu při vjezdu na 

polní cestu. 

J. Votava upozorňuje na to, že místo pro ohniště je nešťastně navržené z hlediska 

požární prevence. Otevřené luční porosty, blízkost rozsáhlých polí a větrná 

poloha přináší riziko vzniku požárů. 

Vzhledem k tomu, že studie stezky je již připravená pro radu, ukončila komise 

diskuzi k tomuto bodu bez doporučení RM, s tím, že T. Zděblo osloví soukromé 

vlastníky dotčených pozemků ohledně umístění mechanické zábrany vjezdu aut 

na polní cestu. 

 

 

 

 

 

3. Památečný strom rodiny Haurowitzovy 

 A. Civínová informovala členy KŽP o snaze školy Sedmihlásek vysadit strom na 

památku rodiny Haurowitzovi. Strom by měl být ideálně v blízkosti vily č.p. 125. 

Upozorňuje na to, že v blízkosti není mnoho míst, kde lze, bez existujícíh 

předchozích koncepčních návrhů řešení daných území (Svojsíkovy sady, zahrada 

vily č.110, 125 cokoliv sázet.) Teoreticky jediným místem se zdá zahrada MŠ v č.p. 

125. 

 

    

 

4. Závěrečná zpráva spolku Jestřábník 

 T. Zděblo, jako jeho předseda, informoval o činnosti spolku Jestřábník v 

Roztokách a jejich okolí v roce 2024. 

 

5. Aktualizace Územně analytický podkladů ORP Černošice  

 T. Zděblo informoval KŽP o aktualizaci územně analytických podkladů. 

 

 

Souhrn usnensení komise žp: 

 

1/2025 Komise ŽP dorporučuje RM zařazení městských lesů z kategorie „lesy hospodářské“ do 

kategorie „lesy zvláštního určení“. Tato kategorie odpovídá lépe jejijch stavu i zpúsobu využití. 

Vlastníkovi by změma kategorie umožnila akcentovat v sídelním prostoru jiné než hospodářská (tj. 

především rekreační a ekologické) funkce porostů a zajitit odpovídající péči.  

 

 



Zapsal: Ing. Pavel Flener                                         Ověřil: Tomáš Zděblo 


